

# **Zápis z 10. zasedání SKAS MFF UK dne 15.5.96**

**Přítomni:** V. Babický, T. Jelínek, R. Lopusník, L. Motl, L. Ostrý, J. Surovátková, J. Vejražka

**Omluveni:** M. Belán

Jednání řídil místopředseda SKAS J. Vejražka.

## **1) Úvod**

Předsedající poděkoval M. Weiserové, která rezignovala na členství ve SKAS a připomněl její zásluhy, např. na přípravě plesu. Zároveň uvítal M. Beláně. Předseda SKAS T. Jelínek vyjádřil velkou lítost nad odstoupením M. Weiserové a vyzdvihl vše, co během roku a půl ve SKASu vykonala. Dále navrhl, aby kol. Belán převzal garanci nad oborem učitelství a propagačními záležitostmi s tím, že dále možná doplní ekonomickou komisi AS. Členové SKAS k tomuto návrhu neměli připomínky.

## **2) Změny v AS MFF UK**

J. Vejražka seznámil SKAS s volbami do zaměstnanecké komory AS, které proběhly bezproblémově. V této souvislosti předseda SKAS stručně komentoval výsledky voleb a dále zmínil důležitost zítřejší volby předsednictva senátu. Zdůraznil, že příští rok bude velmi náročný (VŠ zákon, ekonom. otázky) a vzhledem k tomu naléhavě doporučil, aby SKAS navrhl na předsedu AS znovu kol. O. Johna, na jednatele pak vzhledem k administrativním zkušenostem O. Bilka.

o diskusi přijal SKAS následující stanovisko: "SKAS navrhuje kandidaturu O. Johna na předsedu senátu a O. Bilka na funkci jednatele senátu"

**Hlasování: 7-0-0**

## **3) Program výjezdního zasedání AS**

T. Jelínek informoval o návrhu programu výjezdního zasedání AS. Zejména vyzdvihl otázky koncepce a stylu práce senátu, nerovnoměrného zatížení jednotlivých členů AS, složení a činnosti senátních komisí, hlavních bodů podzimních zasedání atd. Zmínil problém zápisů ze zasedání AS (doposud je psal pouze jednatel senátu) a vyzval členy SKAS k zamyšlení nad tím, zda je vhodné, aby měl senát vlastní studijní komisi a shrnul hlavní důvody pro a proti. Předseda SKAS dále vyslovil názor, že by bylo vhodné, aby některá z komisí senátu měla předsedu ze SKAS. Dále vyzval k zamyšlení k event. zápisům ze zasedání předsednictva AS (např. el formou). Zároveň vyslovil otázku pravomoci předsednictva - možná by bylo vhodné, aby předsednictvo mělo pravomoc v mimořádných případech předjímat rozhodnutí senátu (samozřejmě s pozdějším schvalováním senátem). V závěru T. Jelínek připomněl nedostatky v Jednacím řádu AS a SKAS a navrhl se k těmto dokumentům na podzim vrátit. V. Babický krátce informoval o průběhu jednání RVŠ, mj. o tom, že konference rektorů se zabývá přípravou vlastní varianty návrhu VŠ zákona, ve které, v souladu s vládní představou, např. studijní plány přecházejí pod pravomoc VR. Poté vyslovil souhlas s existencí studijní komise senátu. Poté se rozvinula diskuse k předloženým námětům, ve které se členové SKAS mj. shodli na tom, že by se SKAS mohl stát předsedou legislativní komise senátu. Tichým souhlasem bylo předběžně schváleno, že členům SKAS budou proplaceny některé výdaje na výjezdní zasedání senátu.

## **4) Průběh projektu HASIS**

R. Lopusník a T. Jelínek obsírně informovali o průběhu prací na projektu zavádění nového **Hospodářského a Studijního Informačního Systému na naši fakultě**. Tento systém nahradí doposud používané systémy na hospodářském a studijním oddělení děkanátu a na jednotlivých katedrách. Zajistí větší provázanost, bezpečnost a komfort práce. T. Jelínek obecně informoval o průběhu rozdílových analýz, technických otázkách a problémech a termínech dalšího harmonogramu. R. Lopusník informoval o problémech s analýzou studijní části, zejména v souvislosti s volností našich studijních plánů.

## **5) Informace z vedení fakulty, obecné informace**

T. Jelínek informoval o své účasti na prezentaci architektonické studie budovy fakulty na Malé Straně. Podle této (velmi precizní) studie by v blízké budoucnosti měl být generálně zrekonstruován interiér této budovy. Problémovou otázkou zůstává financování rekonstrukce (cca 140 mil. Kč), což není ani univerzita schopna z vlastních zdrojů zajistit. Proto by rekonstrukce budovy proběhla po etapách, v první etapě je plánována inovace sociálního zařízení a vybudování výtahu. V odpovědi na dotazy sdělil, že jednání o vystěhování spisovny městského soudu z 1. patra budovy pokračují poměrně úspěšně. Dále T. Jelínek informoval o záměru vedení fakulty využít prostory v menze 17. listopadu. V menze by mohla být vybudována např. fakultní knihovna a studovna s rozšířeným provozem. Sdělil, že do podzimu by měly na vedení fakulty vzniknout definitivní návrhy. L. Motl navrhl, aby se knihovna, pokud bude vybudována, nezaměřovala pouze na studijní literaturu, ale i na knihy pro volný čas. V této souvislosti V. Babický informoval o své exkurzi na VUT v Brně, kde jsou již podobné projekty realizovány a slouží ke spokojenosti tamní univerzity i studentů.

Poté proběhla diskuse, ze které vyplynulo usnesení: "SKAS podporuje záměr vedení fakulty k lepšímu využívání prostor na koleji 17. listopadu, zejména projekt knihovny pro studenty".

**Hlasování: 7-0-0**

Dále předseda SKAS informoval o připravovaném slavnostním zahájení provozu Internetu na koleji 17. listopadu, kterého se zúčastní vedení univerzity, fakulty, Kolejí a menz a další hosté. Zdůraznil význam této akce pro propagaci MFF UK.

## **6) Studijní záležitosti**

R. Lopusník navrhl změnit datum vyplácení prospěchových a pedagogických mgr. a Bc. stipendií. Ped. stipendia se vyplácejí mj. službám v počítačových laboratořích, a to po 20. v každém měsíci (zde kol. Lopusník informoval o termínech vyplácení ostatních druhů stipendií, kde nedochází k problémům). Vzhledem k mechanismu rozdělování služeb v některých poč. lab. není k datu výplaty ještě jasné, kdo bude sloužit v následujících dnech a přerozdělování je provázáno problémy. Navrhl proto posunout datum výplaty na 7. den následujícího měsíce. Poté se k tomuto bodu rozvinula krátká diskuse. Následně SKAS schválil následující usnesení: "SKAS souhlasí s předloženým postupem a návrhem termínů výplaty jednotlivých druhů stipendií a pověřuje R. Lopusníka dalším jednáním v této věci".

**Hlasování: 6-0-1**

Vzhledem k ne zcela jasným způsobům vyplácení stipendií za pedagogickou činnost studentů navrhl R. Lopusník, aby byla jasně definován postup při navrhování stipendií a částka za pedagogickou činnost během semestru příp. za pedagog. práci studentů během zkouškového období (opravování zápočtových písemek apod.). Po diskusi SKAS schválil následující usnesení: "SKAS souhlasí s rámcovým návrhem postupu vyplácení stipendií za pedagogické výkony a pověřuje dalším jednáním v této věci R. Lopusníka a T. Jelínka".

**Hlasování: 7-0-0**

SKAS se shodl na tom, že problémy s nedostatkem řádných zkušebních termínů ve zkouškovém období se budou řešit individuálně žádost od žádosti. R. Lopusník oznámil, že vzhledem k tomu, že na anketu týkající se problému diplomových prací na oboru Informatika odpovědělo pouze 9 respondentů, nemůže SKAS v této věci podniknout žádné kroky podložené hromadným průzkumem a navrhl se k celé záležitosti vrátit na podzim. SKAS vzal tuto informaci s politováním na vědomí. Kol. Lopusník informoval o postupu přípravy změn studijních plánů oborů Fyzika a Informatika. Průběh příprav změn ve studijních plánech oboru Fyzika označil za uspokojivý. Zdá se, že snaha SKAS zavést v prvním ročníku Informatiky další nepovinná cvičení z Matematiky I (na základě dlouhodobějších stížností studentů o mj. chybějících cvičeních) bude úspěšná, definitivní rozhodnutí by mělo padnout příští týden. Přehodnocení modelu Matematika I,II a řešení dalších otázek stud. plánů Informatiky bude na podzim.

## **7) Příprava voleb vedení fakulty**

Tichým souhlasem bylo schváleno, aby se R. Lopusník stal členem komise pro volbu děkana. Další jednání o kandidátech na děkana a případné sestavě proděkanů bylo neveřejné.

## **8) Problematika ubytování na koleji**

Lopusník shrnul zásady ubytování v příštím školním roce (viz zápis ze 7. zasedání) a informoval o letním ubytování. V této souvislosti vyzdvihl přínos kol. P. Ševčíka (AS UK), bez jehož práce by některé body byly mnohem problematičtější. Dále kol. Lopusník požádal kolegy o pomoc s vybíráním žádostí o letní ubytování.

## **9) Záležitosti z minulých zasedání**

J. Vejražka upozornil, že stále chybí návrh podoby "Matfyzáckého trička" a požádal členy SKAS, aby se pokusili vymyslet návrh za pomoci svých kolegů. Předsedající dále oznámil, že mu v současné době nejsou známy žádné nové informace o projektu "kalendář" L. Motl sdělil, že projektem basketbalového koše se bude zabývat SRK na svém příštím zasedání.

## **10) Různé**

T. Jelínek požádal SKAS o vyjádření k návrhu KaM UK, aby studenti, kteří ukončují studium, museli předložit doklad o zaplacení koleje (analogicky s potvrzením o vrácení knih z knihoven). Poukázal na to, že na seznamu neplatičů koleje se vyskytuje až 10% ubytovaných studentů, včetně těch, kteří již studium ukončili a nelze tak od nich nedoplatky vymáhat. Po delší diskusi SKAS schválil následující usnesení: "SKAS souhlasí se záměrem, aby podmínkou k vydání diplomu o absolutoriu MFF UK bylo potvrzení o finančním vyrovnání s KaM UK".

**Hlasování: 6-0-1**

T. Jelínek požádal kolegy o pomoc s kontrolou Studijního a zkušebního řádu MFF UK. Na podnět L. Motla se rozvinula delší debata o významu studentských průkazek při vstupu do poč. laboratoří, která však nevyústila v žádný konkrétní závěr. L. Motl informoval o svém setkání s prod. Andělem ohledně ediční politiky Matematické sekce.